
تورنمنت کافا آغاز شد و تیم ملی کشورمان اولین بازی خود در 

این جام را مقابل تیم ملی افغانستان یا شاید بهتر بگوییم تیم 

دوم این کشور، برگزار کرد. نکته عجیب اینکه تیم ملی در این 

بازی تقریبا با ترکیب جام جهانی به میدان رفت و این تصمیم 

سرمربی تیم ملی انتقادات زیادی را از سوی اهالی فوتبال 

به همراه داشت. اینکه رقبای اصلی ایران در جام ملت ها در 

فیفادی به مصاف تیم های قدر دنیا می روند اما ایران با تیم 

ملی خودش به مصاف تیم درچه چندم قاره می رود، از نظر 

فنی و خیلی از مسائل دیگر نمی تواند نتیجه مثبتی برای تیم 

ملی داشته باشد. در چنین شرایطی طبیعی است که عده ای 

از ملی پوشـــان در داخل اردو بابت این مساله ابراز دلخوری 

کنند؛ هرچند مهـــدی طارمی هم قبل از رفتن تیم ملی به 

قرقیزستان حرف دلش را زد و گفت که این مسابقات از نظر 

فنی کمک چندانی به آنها نمی کند. در هر صورت شاید باید 

از این فدراسیون و سرمربی تیم ملی توقع برنامه ریزی بهتر 

از این نداشته باشیم و امیدواریم در آینده کادر فنی تیم در 

صورت ناکامی احتمالی در جام ملت ها، عدم تدارک مناسب 

برای مسابقات را بهانه قرار ندهند یا پیروزی در تورنمنت کافا 

را جزء افتخارات خود ندانند. 

اما در مورد تیم ملی و وضعیت نامشخص کادرفنی سرخابی ها 

با محســـن بیاتی نیا همـــکلام شـــدیم. او در گفت وگو با 

»فرهیختگان« به سوالات مطرح شده پاسخ داد. 

متوجه نشدم از بازی با افغانستان
چه می خواهیم

بیاتی نیا در مورد بازی ایران و افغانستان گفت: »حقیقتش 

متوجه این نشـــدم که تیم ملی از بازی با افغانســـتان چه 

می خواهد؟ با تمام احترامی که برای حریف قائلم باید بگویم 

که لزومی نداشت ما مقابل این تیم با تمام قوا حاضر شویم. 

احتمال می دهم شاید می خواستیم مقابل حریف اینچنینی 

گلزنی را تمرین کنیم. البته این فقط یک احتمال است. به 

هر حال کادرفنی تیم ملی برنامه تاکتیکی خودش را دارد و 

صلاح دانستند که در این بازی برنامه تهاجمی خود را تمرین 

کننـــد و در آینده هم مقابل تیم قدر مثلا تاکتیک دفاعی را 

تمرین کنند. به هر حال باید هدفی پشت این قضیه باشد که 

ما با ترکیب اصلی مان در این بازی راحت به میدان رفتیم.« 

خطر مصدومیت نفرات اصلی
وی با تاکید بر اینکه شـــاید خیلی از تیم های بزرگ دنیا در 

مقاطعی تصمیم بگیرند با تیم های ضعیف از نظر فوتبالی 

بـــازی کنند، افزود: »بارها دیده ایم که در قاره های مختلف 

تیم های قدر به مصاف کشورهایی می روند که از نظر فوتبالی 

حرفی برای گفتن ندارند اما خیلی کم پیش می آید آنها با تیم 

اصلی راهی مسابقات شوند. از این جهت که شأن اصلی تیم 

خود را حفظ کرده و سلامتی بازیکنان اصلی شان را هم در 

نظر می گیرند. به هر حال ممکن است در چنین مسابقاتی، 

بهترین نفرات تان را به خاطر یک بی احتیاطی بازیکن آماتور 

حریف از دســـت بدهید. به خاطر همین در چنین مواقعی 

منطق حکم می کند شـــما با تیمی متشـــکل از بازیکنان 

ذخیره که دنبال فرصت برای خودنمایی هستند به میدان 

بروید. ما قبل از حضـــور لژیونرها در ایران یک مینی کمپ 

برگزار کردیم. من فکر کردم با آن تیم قرار است در کافا هم 

شـــرکت کنیم که اتفاقا فکر درستی بود اما به یکباره دیدم 

همه برنامه ها تغییر کرد.« 

شرایط آماده سازی رقبا
خیلی با ما فرق دارد

کارشـــناس فوتبال کشورمان در مقایسه نحوه آماده سازی 

تیم ملی کشورمان برای جام ملت ها و مقایسه آن با تیم های 

رقیب، خاطرنشـــان کرد: »ما واقعا اگر می خواهیم در جام 

ملت ها مدعی قهرمانی باشیم باید به مانند یک تیم مدعی 

دوران آماده ســـازی مان را پشت ســـر بگذاریم. اینکه صرفا 

بخواهیم روی هنر و خلاقیت ستاره های مان که در فوتبال 

اروپا می درخشـــند، حساب کنیم به جایی نخواهیم رسید. 

مطمئن باشید این جام ملت ها با دوره های قبل تفاوت دارد 

و تیم ها در شـــرایط بسیار بهتری وارد بازی ها خواهند شد. 

در جام جهانی تیم های آسیایی پیشرفت خود را به تمام دنیا 

نشـــان دادند و قطعا در جام ملت ها ما بازی آسانی پیش رو 

نخواهیم داشـــت. برای اینکه در این مسابقات بتوانیم کار 

بزرگی کنیم باید به بهترین شکل خودمان را آماده بازی ها 

کنیم. بازی با تیم هایی مثل افغانســـتان و قرقیزستان جز 

اینکه شأن تیم ملی را پایین آورد هیچ بار فنی برای فوتبال 

ملی مان نخواهد داشت. کمی هم از رقبا یاد بگیریم و دنبال 

این باشیم با تیم های قدر دنیا خودمان را در شرایط متفاوت 

بســـنجیم تا در مسابقات رسمی از قدرت و تاکتیک حریف 

غافلگیر نشویم. اگر یک سری از بازیکنان تیم ملی از حضور 

در تورنمنت کافا ناراحتند، باید به آنها حق داد. به هر حال 

یک ســـری از بازیکنان ما از یک فصل سخت و سنگین در 

بالاترین ســـطح وارد اردو شده اند و طبیعی است از لحاظ  

انگیزشی و روحی روانی تمایل نداشته باشند که با تیم های 

ضعیف فوتبال رویارو شوند. مربیان تیم ملی باید این مساله 

در نظر می گرفتند و حداقل به ستاره های تیم ملی در چنین 

بازی هایی استراحت می دادند.« 

زمان را راحت از دست می دهیم
بیاتی نیا با اشـــاره به اینکه همیشه برای زمان ارزشی قائل 

نبوده ایم، عنـــوان کرد: »هر وقت کـــه در تورنمنتی ناکام 

بوده ایم صحبت از این بوده که فرصت کافی برای آماده سازی 

نداشته ایم، درحالی که برای زمان ارزش قائل نبوده ایم. در 

حال حاضر هم همین شرایط وجود دارد. ما یک زمان خوب 

فیفادی را اختصاص به بازی با تیم هایی مثل افغانســـتان 

و قرقیزســـتان دادیم و به نوعی فرصت سوزی کردیم. فقط 

امیدوارم بعدها عنوان نشـــود که زمان برای آماده سازی کم 

بود. بازهم تاکید می کنم که شـــرایط برای تیم ملی در جام 

ملت ها بسیار سخت  خواهد بود و فقط امیدوار به درخشش 

ستاره ها بودن برای موفقیت کافی نیست بلکه برای کارهای 

بزرگ باید بهترین تدارکات را دید.« 

باید به عنایتی فرصت داد
کارشناس فوتبال کشورمان در مورد تیم امید و مسیر سختی 

که رضا عنایتی در پیش رو دارد، اظهار داشـــت: »تیم امید 

هم زمان زیادی را از دســـت داد و در شـــرایط فعلی هم باید 

به کادرجدید فرصت داد تـــا برنامه هایش را پیاده کند. در 

ایـــن مقطع تیم امید نیاز به حمایت همه جانبه دارد و وقت 

انتقاد کردن نیست.« 

استقلال اول به ثبات نیاز دارد
وی در ادامه راجع به اینکه استقلال برای فصل آینده نیاز 

به سرمربی داخلی دارد یا خارجی، تصریح کرد: »استقلال 

قبل از هرچیز باید بودجه اش را مشخص کند و براساس آن 

ببیند که می تواند مربی خارجی خوب و کارنامه دار بیاورد 

یا نه. اینکه صرفا شما بازیکنان خوب زیادی را به استخدام 

درآورید و مربی گرانقیمت را هم در راس کار بگذاری اما در 

طول فصل نتوانی دســـتمزد آنها را به موقع پرداخت کنی، 

قطعا به جایی نمی رســـی. استقلال این فصل تیم خوبی 

داشت اما مشکلات مالی، ضعف مدیریت، اخلاق سرمربی، 

تغییرات مدیریتی، همه باعث شـــد که نتواند به قهرمانی 

برسد. علی رغم اینکه رقابت خوبی بین 3 تیم پرسپولیس، 

سپاهان و استقلال وجود داشت اما در آخر تیمی قهرمان 

شـــد که همه فاکتورهای لازم را یکجا داشـــت و مستحق 

قهرمانی هم بود. متاســـفانه در این چند ســـال هرچقدر 

که در پرســـپولیس ثبات مدیریتی و کادرفنی دیدیم، در 

استقلال ندیدیم. شاید بهتر باشد این باشگاه هم به مانند 

پرســـپولیس، اول در زمینه مدیریت به ثبات برسد. بعد که 

یک مدیر خوب آمد، یک انتخاب خوب در کادرفنی داشته 

باشـــد و چند سال این مجموعه کنار هم کار کند تا بتواند 

کارهای بزرگی را انجام دهد.« 

پرسپولیس به نظر یحییی احترام بگذارد
بیاتی نیا همچنین درمورد صحبت هایی که در مورد ماندن 

یا رفتن یحیی گل محمدی از پرسپولیس می شود نیز گفت: 

»بـــه نظر من قبل از هر چیز باید به نظر گل محمدی احترام 

بگذاریم. در خیلی از تیم های بزرگ دنیا اتفاق افتاده که یک 

مربی بعد از کسب قهرمانی در یک نشست خبری اعلام کرده 

که به هر دلیل قصد جدایی دارد. در چنین شرایطی باشگاه 

مورد نظر هم ضمن احترام و تقدیر از سرمربی اش برای آینده 

باشـــگاه برنامه ریزی می کند. در حال حاضر هم اگر یحیی 

واقعا قصد جدایی از پرسپولیس را دارد باید به نظرش احترام 

گذاشت و دنبال تحت فشار گذاشتن او نبود.« 
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فوتبال ایران

گلر کروات خبر پایان مهلت قرمزها را رد کرد

رادو: امیدوارم پرسپولیس امسال 
قهرمان آسیا شود

در روزهای اخیر اخباری در مورد فرصت کوتاه باشگاه پرسپولیس برای پرداخت 

قسط سوم طلب بوژیدار رادوشوویچ در برخی رسانه ها مطرح شده است و حتی 

عنوان شـــده این باشگاه فقط تا پایان این هفته )امروز( مهلت دارد 200 هزار 

قسط دوم رادو را بپردازد. در این مورد ترجیح دادیم که با خود رادو ارتباط برقرار 

کرده و ماجرا را جویا شویم. او در این زمینه گفت: »تاریخ پرداختی های باشگاه 

پرسپولیس به من از قبل مشخص شده و زمان قسط سوم نیز ماه آینده است.« 

وی در پاسخ به این سوال که آیا قرار است فیفا از حساب پرسپولیس قسط سوم 

این باشگاه را به او پرداخت کند؟ عنوان کرد: »فکر کنم همین طور باشد. البته 

قطعا باشگاه هر راهی که بهتر است را انتخاب می کند.« 

این دروازه بان کروات در پایان راجع به موفقیت های پرسپولیس در فصلی که 

گذشت نیز خاطرنشان کرد: »پرسپولیس با شایستگی تمام توانست دبل کند 

و این موفقیت بزرگ را به هواداران این تیم تبریک می گویم. امیدوارم که بتوانند 

در لیگ قهرمانان آسیا هم به فینال رسیده و قهرمان شوند.« 

رجاییان در گفت وگو با »فرهیختگان«:

 به دنبال سرمربی ای هستیم
که با جوانان یقه بزرگان را بگیرد

محمد رجاییان در گفت وگو با »فرهیختگان« درباره آخرین وضعیت آلومینیوم 

برای فصل بعدی رقابت ها اظهار داشت: »هواداران عزیز اراکی با توجه به اینکه 

تیم برای این عزیزان اســـت خیلی نگران هســـتند. اول به این دلیل که هنوز 

سرمربی ما انتخاب نشده و دوم اینکه بیشتر بازیکنان ما قرارداد یک ساله داشته 

و در حال جدا شدن هستند. بنابراین آنها نگران آینده تیم خود هستند که خدای 

نکرده در فصل جدید اتفاقات بدی برایش نیفتد. این در حالی است که هنوز 

هیچ باشـــگاهی به شکل رسمی کار خود را آغاز نکرده هرچند تفاوت آنجایی 

است که این باشگاه ها مربی و شاکله اصلی خود را شناسایی کرده اند و کارشان 

راحت تر است.« وی ادامه داد: »روز گذشته هیات مدیره باشگاه آلومینیوم در 

جلسه ای حدودا 8 ساعته به بررسی شرایط تیم پرداخته و ضمن بازدید از شرایط 

و امکانات باشگاه، تا حد زیادی با تصمیمات خود، نگرانی های هواداران به عنوان 

پشتوانه ها و حامیان اصلی نماینده اراک را برطرف کردند. آنها محکم و استوار پای 

کار هستند تا به آلومینیوم خدمت بدهند و باعث شوند تا این تیم شرایط قبلی 

خود را حفظ کند.« رجاییان تاکید کرد: »بر همین اساس طی چند روز آینده با 

توجه به مشخصه هایی که هیات مدیره باشگاه برای فصل جدید ترسیم کردند 

قرار شد تا نسبت به گزینه های مربیگری موجود جمع بندی لازم انجام شده و 

از آنجا به بعد هم باشگاه و مجموعه شرکت آلومینیوم همچون گذشته حامی 

این تیم هستند و شرایط را برای کسب موفقیت فراهم خواهند کرد.« مدیرعامل 

باشگاه آلومینیوم اراک درباره گزینه های سرمربیگری نماینده اراک برای فصل 

بعدی و شنیده شدن نام هایی مانند ساکت الهامی و مجتبی حسینی، اظهار 

داشت: »ما اصلا گزینه خارجی نداشته ایم و درباره سایر گزینه ها نیز لازم به ذکر 

است هر  مربی ای که در ایران ظرفیت و سابقه ارتباط و استفاده از جوانان را داشته 

گزینه ما بوده و ما در حال بررسی چنین گزینه هایی هستیم. مربی ای که سابقه 

تیم بستن با جوانان را داشته باشد که با همین جوانان یقه بزرگان را هم می تواند 

بگیرد.« رجاییان درباره آخرین شرایط بازیکنان خارجی این تیم از جمله زاپاتا، 

اظهار داشت: »ادامه همکاری با آنها بستگی به سرمربی بعدی دارد که ببینیم آیا 

آنها را می خواهد یا خیر؟ اما درباره این دسته از بازیکنان از جمله زاپاتا به صورت 

غیر رســـمی مذاکراتی شده است. این در حالی است عده ای از افرادی که در 

فضای انتقال بازیکنان به صورت رسمی یا غیر رسمی کار می کنند به دنبال این 

هستند با وجود آنکه این دسته از بازیکنان دو ساله قرارداد دارند اما با آنها به تفاهم 

نرسیم و بیایند مفت و مسلم این دسته از بازیکنان را ببرند، اما ما سعی کردیم 

شرایطی را فراهم کنیم که قراردادمان برای فصل دوم همچنان پابرجا باشد.« 

محسن بیاتی نیا در گفت وگو با »فرهیختگان«: استقلال انتخاب هایی کند که بتوان روی ماندن آنها حساب کرد

کافا هیچ بار فنی برای تیم ملی ندارد

  گفت وگو

اگر قرار باشـــد نام یکی از بهترین های دو 

استقامت ایران را به زبان بیاوریم، احتمالا 

اولین نفری که از او نام خواهیم برد، پریسا 

عرب است. دونده اراکی دو استقامت ایران که نامش سال ها است 

در دوومیدانی ایران می درخشد و کلکسیونی از مدال و قهرمانی 

دارد و حالا با شکستن رکورد خودش در دو 5000 متر زنان ایران 

و در جریان مســـابقات دوومیدانی جایزه بزرگ دوباره نامش را 

بیشتر در رسانه ها می بینیم. او مسیر مسابقه را در زمان 37:84 

:16 دقیقه دوید. حد نصاب قبلی این ماده با زمان 16:44:42 

دقیقه در اختیار خود پریسا عرب بود. اما آنچه بیش از بهبود رکورد 

و قهرمانی او در این گزارش مهم است، قرارداد او با باشگاه تراکتور 

تبریز است. طبق اخباری که به دست »فرهیختگان« رسیده است، 

پس از نایب قهرمانی دختران اســـتقامت ایران در تیم تراکتور، 

مدیرعامل این تیم حالا زیر بار پرداخت دستمزد آنها نمی رود و 

ایـــن بدهی را مربوط به مدیرعامل قبلی می داند. او با ادبیات و 

لحن نامناسبی با دختران صحبت کرده و علنا به آنها اعلام کرده 

که دستمزد فقط به تیم فوتبال آقایان تراکتور پرداخت می شود 

و نه هیچ تیم دیگری! »فرهیختگان« در گفت وگو با پریسا عرب، 

صحت وسقم این ماجرا را جویا شد. 

آذر ماه ســـال گذشته بود که باشـــگاه تراکتور طی قراردادی با 

دختـــران دو صحرانوردی ایران خواســـتار حضور بهترین های 

اســـتقامتی ایران در این تیم شد. این باشگاه، بهترین های دو 

اســـتقامت ایران اعم از پریســـا عرب، مریم محمودی، پریچهر 

شاهی، زهره افخم و یگانه کریم را به خدمت گرفت. آنها با حضور 

در تبریز و عقد قرارداد با این تیم، رسما به عضویت باشگاه تراکتور 

درآمدند و در پایان بازی ها نایب قهرمان ایران شدند. این در حالی 

اســـت که پس از اتمام قرارداد با آنها و نایب قهرمانی این تیم، 

آنها تاکنون پس از حدود هفت ماه هیچ پرداختی نداشته اند. 

نکتـــه عجیب تر ماجرا اینکه قرارداد هر پنـــج نفر این تیم روی 

هم 80 میلیون تومان بیشتر نیست ولی نصیرزاده، مدیرعامل 

باشگاه اعلام کرده که این بدهی برای مدیر قبلی است و باشگاه 

تراکتور هیچ برنامه ای برای پرداخت به تیم هایی به غیر از فوتبال 

و به خصوص تیم دختران ندارد. 

دختران دونده ایران، همگی هنوز برگه قرارداد خود را دارند و مهر 

باشـــگاه تراکتور روی این قراردادها است. آنها پس از برخورد بد 

مدیرعامل باشگاه و با به نتیجه نرسیدن پیگیری هایشان، به گفته 

خودشان اظهارنامه هم برای باشگاه تراکتور فرستاده اند اما هنوز 

جوابی نگرفته اند. هریک از آنها در شبکه های اجتماعی خود این 

موضوع را مطرح کردند. زهره افخم در این باره نوشت: »قرارداد 

بچه ها پرداخت نشده است و این خیلی دردناک است که مدیران 

افتخارآفرینی دختران تیم تراکتور را بی اهمیت جلوه دهند. ما این 

تیم را نایب قهرمان ایران کردیم. قرارداد ما پنج ورزشکار، پول دو 

روز تغذیه تیم فوتبال تراکتور است! ما باید شکایت مان را به کجا 

ببریم؟« اما آنچه بیش از همه درباره این بدهی مهم است، ادبیات 

هوشـــنگ نصیرزاده در مواجهه با این دختران است. مسئولان 

باشگاه البته ابتدا با وعده و وعید پرداخت دستمزد دختران را دائما 

عقب انداختند اما پس از آن و با مشخص شدن بی نتیجه بودن 

پیگیری های دختران، نصیرزاده به عنوان مدیرعامل از خجالت 

دختران درآمد و با لحنی نامناســـب خواســـت آنها را از دریافت 

حق شـــان منصرف کند. رفتاری که پریسا عرب در گفت وگو با 

»فرهیختگان« آن را تایید کرد. 

خانم عرب، داســـتان قرارداد باشـــگاه تراکتور با شـــما 

چیست؟

ما آذر ماه دو مرحله لیگ صحرانوردی داشتیم. باشگاه تراکتور 

اعلام کرد که ما با شما قرارداد می بندیم و قرارداد هم منعقد شد. 

بازی ها تمام شـــد و وقتی ما خواستار پرداختی هایمان شدیم، 

اعـــلام کردند که هفته بعد برایتـــان واریز می کنیم. این وعده و 

وعید ها ادامه داشت تا اینکه به ما اعلام کردند ما به جز فوتبال، 

مخصوصا برای بانوان، هیچ پرداختی نخواهیم داشت و قرار نیست 

پولی برای شما واریز شود. 

این در حالی است که شما رسما بازیکن تراکتور بودید؟

بله. مهر باشـــگاه هم در قراردادهای ما هســـت. اما مدیرعامل 

جدید می گوید من اصلا قبول نمی کنم که به شما پولی بدهم 

چون مدیرعامل عوض شده است و بدهی ها به ما ربطی ندارد. 

قرارداد شما زمان چه کسی منعقد شد؟

قرارداد ما زمان سرپرستی ایوب بهتاج بود اما الان آقای نصیرزاده 

مدیرعامل باشـــگاه تراکتور اســـت و زیر بار نمی رود. می گویند 

این قرارداد برای مدیرعامل قبلی بوده و من هیچ پولی به شـــما 

نخواهم داد. 

و البته نایب قهرمان هم شدید و روی سکو رفتید. 

بله من دو مقام دومی آوردم و تیم هم نایب قهرمان شد و روی سکو 

رفت. الباقی بچه ها هم چهارم و پنجم شـــدند. یکی از بچه ها از 

زنجـــان بود و من هم از اراک و حتی کرایه هایمان و هزینه رفت  و 

برگشت هم با خودمان بود. 

اینکه قرارداد شـــما پنج نفر روی هم 80 میلیون تومان 

است را تایید می کنید؟

بله کاملا. هر پنج نفر ما که بهترین های ایران هستیم، روی هم 80 

میلیون تومان قرارداد داریم. مسابقات ما در زمستان در هوای سرد 

بود و ما حتی کرایه هایمان را هم خودمان پرداخت کردیم و الان 

بیشتر از شش ماه از این ماجرا گذشته است ولی ما پولی نگرفتیم. 

وقتی مستقیم با نصیرزاده صحبت می کنید، چه جوابی 

می دهد؟

ببینید، می گویند ما هیچ پولی به دخترها نمی دهیم. ما فقط تیم 

فوتبال داریم و برای دوومیدانی هیچ برنامه ای نداریم مخصوصا 

برای دخترها! خود آقای نصیرزاده این حرف را به ما زد. ایشان حتی 

به ما توهین هم کردند، با لحن زشتی با ما حرف زدند و با ادبیات 

بدی ما را مورد خطاب قرار دادند. این در حالی است که برگه قرارداد 

من دستم است و هیچ دلیلی برای دروغ گفتن ندارم. کفش من 

به عنوان دونده استقامت 12 میلیون تومان است و قرارداد من 

که بین بچه ها بیشتر از همه بود، 36 میلیون تومان است! به نظر 

شما 36 میلیون تومان دروغ گفتن دارد؟ آن هم برای باشگاهی 

مثل تراکتور. کسی که در آن بازی ها اول شد یک دونده کنیایی 

بود وگرنه اولی من در تمامی مسابقات ثابت است. من چند روز 

پیش رکورد خودم را دوباره جابه جا کردم و برای همه اینها تلاش 

می کنم. واقعا نمی دانم چرا به من و امثال من بها داده نمی شود. 

چرا باید دائم به ما گفته شود هفته بعد پول تان را پرداخت می کنیم 

ولی حرف هایشان دروغ باشد؟ به من گفتند پول یک هفته بعد 

در حساب تان است، آن را برداشت کنید ولی کماکان هیچ خبری 

نیست. ما حتی اظهارنامه هم برایشان فرستادیم ولی هیچ جوابی 

نگرفتیم. از ته دل امیدوارم این مساله پیگیری شود.

تراکتور دستمزد دختران دو استقامت ایران را پرداخت نمی کند

یسا عرب: گفتند پول فقط برای فوتبال است! پر
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